
Pont o øqüeducte

vui és dijous 8 de desembre, dia de la lmmaculada

Concepció i festa nacional a Espanya. Aquesta festa

té el seu origen en l'anomenat Milagro de Empel

uns fets ocorreguts a Espanya l'any L585 a partir dels quals la

lmmaculada Concèpció fou proclamada patrona dels Tercios

Españoles i de la infanteria espanyola. I abans d'ahir era festiu

també per celebrar el dia que es va aprovar la Constitució

Espanyola (l'any 1.978). No és que vulgui debatre sobre si és

lògic que en un país aconfesional sigui el dia d'una Patrona

festa nacional o bé si cal celebrar la Constitució o no. El meu

escrit no va per aquí, sinó sobre la conveniència o no de fer

ponts tant llargs.

Amb els esmentats festius (dies 6 i8 de desembre) s'ha

convertit la setmana en una cadena de dies laborables i

festius força aflpica. Aquells que puguin gaudir dãlgun dia

festiu podran fer algun pont que no estarà gens malament.

Per exemple, els que sãgafin dilluns o divendres gaudiran de

4 dies seguits de festa gastant només un dia laborable. Sens

dubte és un bon pont. Però els més afortunats, aquells que

hagin decidit fer festa tots els dies laborables (3), podnn

encadenar un total de 9 dies seguits festius agregant a l'inici

i al final els caps de setmana respectius. El problema però és

que això al meu pareç és un autèntiò desgavell. Hi ha col'legis

que fan festa uns determinats dies d'aquesta setmana i altres

col'legis uns altres. Hi ha pares i mares de família que fan algun

dia i la seva parella algun altre. Per a la majoria de famílies i

empreses no resulta gens fàcil gestionar una setmana com

aquesta. Personalment, no m'assembla bé tal com es disposa

una setmana âmb tants ponts i aqüeductes. Crec que amb els

greus problemes de competitivitat que tenim com a país, molt

allunyat dels paisos més p,roductius del món (Alemanya i Estats

Units) i també sensiblement per sota de la mitjana europea,

no ens podem permetre aquest luxe. Setmanes com aquesta,

Són autèntiques fonts de pèrdua de competitivitat. Crec que

en leneral, els nostres dirigents (tant polÍtics com sindicals i

empresarials) haurien d'encetar definitivament el debat sobre

Els ponts afavoreixen clarament
el sector turístic i no cal oblidar
que aquest és un dels principals
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què hem de fer amb els ponts... i els aqüeductes. Personalment

penso que és força positiu poder gaudir de ponts. En primer

lloc, permet als treballadors una certa desconnexió que, en

general, sol ser força beneficiosa tant per ell com per a la

empresa per a la que treballa. A més, els ponts afavoreixen

clarament el sector turístrc i no cal oblidar que aquest és un

dels príncipals motors de la nostra economia. No obstant, una

cosa és fer ponts i l'altra construir grans aqüeductes. Crec que

seria millor regular el tema i buscar un consens entre totes les

parts implicades. Possiblement, seria interessant estudiar la

possibilitat de passar algun festiu a finals o principi de setmana

o inclús en cas de 2 festius propers (com pot ser el cas dhquesta

setmana), moure un d'ells lleugerament per a permetre que es

faci un bon pont, però també evitar que es pugui donar de nou

una setmana tan poc productiva com aquesta. En dëfinitiva,

estem davant un problema força complex que urgeix ser

abordat. De ben segur que parlant i analitzant els pros i contres

de cada opció, entre totes les parts implicades (administració,

empresa i treballadof), aconseguirem el millor. En la situació

actual cal millorar la nostra productívitat com a país_i gestionar

millor els ponts potser una petita ajuda. Mentrestant, aquells

que haguèu pogut fer pont... o aqüeducte, gaudiu-lo al màxim!
motors de la nostra economia


